
KANTAKAUPUNGIN JA NAARAJÄRVEN KUMPPANUUSPÖYTÄ 

aika: 22.04.2025 klo 17- 18.30 

Paikka: Naarajärvi Kanttila 

Läsnä:  Soili Moilanen, Seija Laitinen, Päivi Majoinen, Tarja Frilander, Heikki Reponen, Elisa Huuhka  

(PiPa), Riitta Sippo, Pekka Sippo, Raija Vauhkonen, Ari Lehvonen, Peter Hartwig, Satu 

Karjalainen 

 

ASIALISTA: 

1. EDELLISEN KOKOUKSEN MUISTIO 

Käytiin läpi. 

Kiinteistöohjelma. Ei käyty läpi. Keskusteltiin muutoin kaupungin kiinteistöistä ja niihin liittyvistä 

asioista. 

muut ajankohtaiset nostot 

- Yhtään kuntalaista ei tullut. Alustavasti keskusteltiin, että Pieksämäkeläiset ottaisi kopin 

jatkossa kantakaupungin ja Naarajärven kumppanuuspöydistä ja suunnittelevat toiminnalle 

jatkon. Peter vie asian keskusteluun Pieksämäkeläiset ry:lle. Kaupunki vastaa jatkossakin 

Jäppilän ja Virtasalmen kumppanuuspöydistä. 

2. AJANKOHTAISTA 

Tekninen toimi:Heikki Reponen kertoi, että Kanttila on myynti, vuokraus, purku kategoriassa. 

Purkulupaa ei ole vielä myönnetty. Vaatii rahaa niin purku kuin korjaaminenekin. Alhaalla päiväkoti, 

ylhäällä tekninen toimi. Enemmänkin toimintoja mahtuisi. Mukana hankkeessa josta tulossa 

palautetilaisuus kesäkuuussa. Hankeessa mietitty myös rakennuksen uusiokäyttöä. Rakennuksesta 

on kuntokartoitus tehty ja raportin saa halutetssaan teknisestä toimesta. Rakennus on nyt siinä 

kunnossa, että ei vaadi isompia remontteja jos pidetään tässä kunnossa ja käytössä. Kunnossa 

pidetään, mutta ei sen enempää. Anne Hellstenille voi esittää ideoita miten kanttilaa voisi kehittää. 

Voiko takkahuonetta esimerkiksi vuokrata kokouskäyttöön?  

 

Liikuntapalvelupäällikkö Jari Honkasen kirjoitus Pieksämäen lehdessa oli todella hyvä ja sai kiitosta. 

Yllätys miten paljon liikuntapaikkoja on ja mityen monipuolista toimintaa. 

Kirjasto: Uutuutena koko kansan olohuone keskiviikkoisin klo 12-15 Poleenissa. Kaikille kuntalaisille 

avoin. Palautteet kumppanuuspöydistä kun Naarajärven kirjasto siirtyi pois kaupunkiin. Ei 

palautteita muutoin. Koulukirjastoista pidetään hyvä huoli. Lakkautuminen perustui tilastoihin- 

aikuisten lainamäärät olivat erittäin pienet. Ollaan mukana kansallisessa E-kirjastossa, joka hyvin 

käytetty. Virtasalmella kokeiluna muistelutuokio. Kirjastoauto kerhot jatkuvat edelleen. 

Perhokalastuskerho ollut suosituin. Kirjasto lähelle hanke menossa ja mahdollisuus monipalvelu 

auto toiminnan kehittämiseen. Vaatisi ELOISAlta yhteistyötä. 

Hammalääkäri auto- mihin hävisi? Ei ollut kaupungin vaan ELOISAn hankekokeilu. Hanke päättyi. 

Kirjastolla tehdään myös paljon etätöitä. 

Päivi: Opistolta kurssipyyntöjä pyydetty. Kehukuoro toimii ja Poleenin/Seutuopiston esite 

valmistelussa ja juhannukselta julkaistaan jonka jälkeen ilmoittautuminen alkaa. Savon radan 

museon toimintaa kehitetään. Riitta Nelimarkan näyttely tulossa ja jatkuu elokuulle. Näyttelytilassa 

koulujen näyttely parhaillaan. Kellariteatteriin tulle suutari Sipisen näyttely. Pappilassa edlleen 

kesäkonsertit ja kesäteatteri pihassa. Myöskin Sylvin päivä ja Sylvi symposium tulossa. 

Kuvataideseura järjestää näyttelyn Isopappilassa. Kanttilasta hävisisi näyttelytila miksi- ei 

kaupungin järjestämää vaan kuvataideseuran vastuulla. Ei tietoa miksi loppui. 



Nukketeatteri festivaalit (juhannuksen jälkeinen viikko) sekä vilkas kesätoiminta kesällä 

nukkekodilla.Liikennepuistokin täyttää viisi vuotta. Kävelykierrokset tulossa eri teemalla. Kirjasto 

kesäajan avoinna Poleenissa. 

 

Nuoriso: Paljon puhetta Ylen tekemän jutun jälkeen nuorisotilojen aukioloista. Toivottin pidempiä 

aukioloja. Keskustan nuorisotila avoinna 5 päivänä viikossa ja arkena sulkeutuu klo 20.00. 

Perjantaisin klo 21.00. Kasvatuksen näkökulmasta on tärkeää, että nuoret menevät ajoissa 

iltapalalle, pesulle ja nukkumaan. Ovat sitten virkeinä koulussa aamulla. Aukiolot ovat todella laajat 

verrattuna Etelä-Savon muihin kuntiin ja kaupunkeihin verrattuna. Nuorisotila työtä tekee vain 

kaksi työntyekijää ja työnkuvassa paljon muutakin kuin tilavalvonta. Resurssia ei ole aukiolojen 

laajentamiselle. Nuorisovaltuusto PISTO  valmistelee parhaillaan lauantai aukioloa. Haettu 

rahoitusta yläkoulun ja lukion yhteiselle koulunuorisotyöntekijälle AVIsta. ELOISAn ja Etelä-Savon 

kuntien kanssa suunniteltu Islannin mallin käyttöön ottoa. Malli painottaa ennaltaehkäsevää 

työotetta. Tavoitteena luoda kunnan, hyvinvointialueen ja järjestöjen kanssa yhteiset tavoitteet ja 

toiminnot laste ja nuorten hyvinvoinnin takaamiseksi. Etelä-Savo häviää tilastollisesti monille 

maakunnille eri nuorten hyvinvoinnin vajeisiin liittyvissä tilastoissa. Tulee kuitenkin muistaa, että 

Pieksämäellä on paljon myös tavallisia ja kohtuu hyvinvoivia nuoria. 

 

Kuntalaisen idea: Äänestys, yläkoulu, lukio  - kahvitarjoilu kaikille äänestyspäivänä! 

Vaalipaneelitoimintaa kehitettävä ja markkinoitava paremmin ja mietittävä miten kuntalaiset 

saadaan paremmin äänestämään. 

 

SOILI: teknisenjohtajan valinta menossa parhaillaan ja kaksi ehdokasta tulossa valtuuston 

haastateltaviksi. BOLA liikuntahallin tulevaisuudesta tulossa valtuustoseminaari. Harjun koulusta 

tulossa myös seminaari ja päätökset sen suhteen tekee uudet valtuutetut.  

 

Toiveena ollut useana vuonna, että kevyen liikenteen välylät tulisi ajaa hyvin, joka mahdollistaa 

talviaikaisen liikkumisen muutoinkin kuin autolla. Kevyen liikenteen väylät oli hyvin ajettu viime 

talvena. Tästä kiitosta tekniseen toimeen. 

 

Kuntalaisen palaute: Miten puuttua kaupungin läpiajoon- kaikki ajaa keskustassa vaan ohi. 

Parkkipaikkoja siten lisää, että on mahdollista pysähtyä kivijalkakauppoihin. Terveisenä tekniseen 

toimeen. 

 

muistion kirjasi Seija 


